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Schriftelijke vragen kadernota 2022 en 
verantwoording 2021

Vragen Raadsnota Jaarverantwoording 2021:
Pag 2: Er wordt voorgesteld om de 2.945,349 van Adelante te halen uit de reserve huisvesting 
Onderwijs. De totale reserve is 3.141.571 euro (zie pag 95 Jaarverantwoording). Dus er blijft bijna 
niets over.

● Gaat dit invloed hebben op de verbouwingsplannen voor de andere scholen in onze 
gemeente? 

● Is het zeker dat deze reserve weer aangevuld gaat worden, voor 100% of een deel en per 
wanneer? 

Beantwoording college:

Onderwijshuisvesting wordt als wettelijke taak van de gemeente direct gefinancierd 
vanuit het gemeentefonds. Wij verwachten derhalve geen gevolgen voor deze 
verbouwingsplannen.

De reserve wordt aangevuld vanuit de bijdrage van de rijksoverheid voor de kosten die 
wij als gemeente hebben moeten maken als gevolg van de watersnoodramp in combinatie 
met de afschrijvingslasten die zijn komen te vervallen. Gelet op de nog lopende 
procedures rondom dit dossier is zekerheid op dit moment niet te geven.

Vragen Jaarverantwoording 2021:

1.1 Programma Veiligheid, Toezicht en Handhaving

Pag. 9: Het aantal verwijzingen Halt is 2 x meer dan het landelijk gemiddelde.
● Is de oorzaak hiervan bekend of wordt dat onderzocht? 

Beantwoording college:

Dit getal is overgenomen van de landelijke site “waarstaatjegemeente.nl”. In Valkenburg is 
gemiddeld meer horeca aanwezig en zijn er meer evenementen dan gemiddeld in andere 
gemeenten. Door handhaving wordt sterk ingezet op nix18. In 2020 hebben ook veel Halt-
verwijzingen plaatsgevonden als gevolg van Corona.

Pag. 9: Beleidsindicatoren:
● Staven deze beleidsindicatoren de uitspraken op pag 7 dat er verbetering is op het gebied 

van veiligheid en handhaving?
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Beantwoording college:

We scoren op bijna alle indicatoren beter dan landelijk. Dit geeft aan dat we op de goede 
weg zijn. Uiteraard streven wij continue naar nog meer verbeteringen op het gebied van 
veiligheid en handhaving.

● Is het dan mogelijk om bij deze cijfers ook de afgelopen 4 jaar te laten zien? Dan is er ook 
voor de lezer een vergelijking te zien. 

Beantwoording college:
Nummer Indicator Eenheid periode Valkenburg Nederland Bron
1.1 Verwijzingen Halt Aantal per 1.000 jongeren 2017

2018
2019
2020

12
11
14
22

13
12
13
11

Stichting Halt

1.2 Winkeldiefstallen Aantal per 1.000 inwoners 2018
2019
2020
2021

0,5
1,2
0,4
0,6

2,2
2,3
2,0
1,8

CBS

1.3 Geweldsmisdrijven Aantal per 1.000 inwoners 2018
2019
2020
2021

Niet meer 
beschikbaar

idem

1.4 Diefstallen uit 
woningen

Aantal per 1.000 inwoners 2018
2019
2020
2021

3,7
2,1
1,3
1,3

2,5
2,3
1,8
1,4

CBS

1.5 Vernielingen en 
beschadigingen

Aantal per 1.000 inwoners 2018
2019
2020
2021

3,1
5,2
5,3
3,1

4,3
4,5
4,6
4,2

CBS

Niet voor iedere indicator zijn de cijfers van vier terug te vinden op de site van 
waarstaatjegemeente.nl. Zo is bijvoorbeeld de indicator “geweldsmisdrijven” niet langer 
als indicator beschikbaar.

1.2 Programma Toerisme en Economie

Pag. 10: In 2021 is het functioneren van de SVREZL binnen de regio geëvalueerd. Gemeenten 
gaan in gezamenlijk overleg en aan de hand van deze evaluatie beoordelen of een wijziging van de 
doelen en/of instrumenten uit de SVREZL nodig is.

● Wanneer is het duidelijk of er een wijziging nodig is? 

Beantwoording college:

De laatste informatie/update voortgang inzake de evaluatie van de SVREZL is in april dit 
jaar via een RIB gestuurd. In deze betreffende RIB staat oa:
Een aantal aanbevelingen [uit de evaluatie] kunnen naar verwachting eenvoudig worden 
overgenomen, maar andere aanbevelingen vragen om meer discussie en/of nader 
onderzoek. Dat vindt gefaseerd plaats via regionale ambtelijke en bestuurlijke overleggen 
vanaf april/mei 2022. Dit met aandacht voor het verantwoordelijk bestuurlijk niveau, 
want bij een aantal aanbevelingen kan mogelijk sprake zijn van een fundamentele 
aanpassing van de SVREZL.
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Momenteel lopen de verschillende werkgroepen die de lastige aanbevelingen nader onder 
de loep nemen. Van daaruit wordt op inhoudelijk, technisch én juridisch niveau gekeken 
naar wat de (on)mogelijkheden en (on)wenselijkheden zijn. Sommige aanbevelingen 
(bijvoorbeeld salderen, sloopfonds, monitoring) hebben dergelijke aandacht nodig dat wij 
verwachten hier nog zeker een aantal maanden voor nodig te hebben om tot een voor de 
gehele regio aanvaardbare én werkbare oplossing voor te vinden.

Pag. 11: Sectorplatform Vrijetijdseconomie. “In 2021 is hier een uitgebreid behoefte onderzoek 
naar gedaan. Op basis van dit onderzoek worden in 2022 verdere stappen gezet.”

● Welke stappen gaan wanneer gezet geworden? Graag een toelichting.

Beantwoording college:

Gedurende de eerste helft van 2022 is onder begeleiding van een bureau en in 
samenwerking met de trekkers van programmalijn Toerisme van de Toekomst (hetzijn de 
gemeenten Valkenburg aan de Geul, Beekdaelen en Stein) en vertegenwoordigers van 
verschillende organisaties (Visit Zuid-Limburg, Maastricht-Marketing, HISWA RECRON, 
KHN, Zuyd Hogeschool, Liof en ESZL), doelen van een eventueel sectorplatform in kaart 
gebracht. Belangrijke aandachtspunten hieruit zijn: netwerkverbinding, data en 
toewerken naar een “Green Destination”. 

Het streven naar een “Green Destination” is een van de belangrijkste centrale ambities uit 
de Visie VTE. Het is vervolgens van belang dat onze nieuwe 16 bestuurders, de 
betreffende ambtenaren en mensen uit de sector elkaar goed leren kennen en tot een 
aanzet voor gezamenlijke uitvoeringsagenda gaan komen. Alle input zal verwerkt worden 
en eind februari in een congres gepresenteerd worden aan iedereen die belangstelling 
heeft, de plannen verder wil aanscherpen en wil meewerken aan de uitvoering richting 
Green Destination. Doel van het congres is te komen tot een definitief 
uitvoeringsprogramma dat een eerste stap is om toe te werk naar een Green Destination.

Pag. 11: Vitalisering campings & vakantieparken “In 2021 is aan de provincie en ESZL uitstel 
gevraagd van de afronding van dit project, aangezien er nog stappen gezet kunnen worden en een 
klein deel van de subsidie nog niet besteed is. [...] In verband met de lastige positie van 
groepsaccommodaties is binnen de regio besloten het project uit te breiden met deze doelgroep.”

● Wat wordt onder de “lastige positie” verstaan?
● Leidt het toevoegen van deze doelgroep niet tot nog meer huisjesvorming in onze 

gemeente? 
● Wat is het tijdspad van dit project? 

Beantwoording college:

1. Groepsaccommodaties hebben sterk te kampen gehad met de coronacrisis en de 
na-weeën daarvan. Dit heeft te maken met alle gedeelde voorzieningen en in gezamenlijke 
ruimtes overnachten. Het herstel van deze doelgroep heeft nog enkele jaren nodig. De 
landelijke trend laat bovendien een daling zien. 
2. Nee: het project is gericht om bestaande ondernemers te helpen met het 
vitaliseren (verbeteren, toekomstbestendig maken) van hun bedrijf of [als het niet meer 
mogelijk is om deze te verbeteren] op een goede manier te saneren uit de markt. Er wordt 
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binnen dit project niet gekeken naar specifiek nieuwe locaties. Bovendien telt Valkenburg 
niet veel groepsaccommodaties.
3. Afronding uiterlijk 31/12/2022

Pag. 12: De strategische visie toerisme zal in de eerste helft van 2022 vormgegeven worden.
● Wanneer denkt men deze de raad te kunnen voorleggen?

Beantwoording college:

Het afronden en vaststellen Plan van Aanpak voor deze visie heeft gewacht op de 
collegewisseling en de vormgeving van het coalitieakkoord zodat nieuwe accenten hierin 
meegenomen kunnen worden. Naar verwachting wordt het plan van aanpak nog voor het 
zomerreces voorgelegd aan het College B&W, waarna gestart kan worden met de 
benodigde onderzoeken. We gaan vooralsnog uit van een doorlooptijd van één jaar en 
hopen daarmee voor het zomerreces van 2023 een Visie Vrijetijdseconomie aan uw 
gemeenteraad voor te leggen.

Pag 12: Er staat dat voor de zomer van 2022 het nieuwe verblijfsaccommodatie beleid zal worden 
voorgelegd aan de raad. Dat is niet gebeurd. Wanneer komt het wel?

Beantwoording college:

Het nieuwe integrale logiesaccommodatiebeleid is nog niet rijp voor vaststelling omdat er 
nog enkele onderdelen zijn die extra besproken (o.a. met de sector) én vervolgens 
verwerkt moeten worden. Afhankelijk van hoe snel deze gesprekken plaats kunnen 
vinden en vervolgens verwerkt kunnen worden, kunnen we pas een goede inschatting 
maken van de planning. Wij gaan in ieder geval uit van uiterlijk eind dit jaar.

Pag. 13: Evenementenbeleid:
● Wanneer denkt men dit aan de raad te kunnen voorleggen?

Beantwoording college:

Het groenbeleidsplan en de Visie VTE gaan belangrijke uitgangspunten bevatten voor het 
evenementenbeleid. Het nieuwe evenementenbeleid zal zijn doorstart dan ook 
aansluitend aan de vaststelling van de Visie VTE vinden.

Pag 14: Er is 150.000 meer uitgegeven aan openbaar groen en openluchtrecreatie:
● Waaraan is dit uitgegeven?

Beantwoording college:

Taakveld 5.7 Openbaar groen en (openlucht) recreatie, binnen het programma Toerisme 
en Economie, is opgebouwd uit de producten Gemeentegrot, Openluchttheater en Kop 
Cauberg. De toelichting op de afwijking tussen begroting (na wijziging) en realisatie op dit 
onderdeel is terug te vinden in pagina 104 van de jaarverantwoording.



Fractie PGP - pagina 5 van 13

1.3 Sociaal Domein

Pag. 15: Werk en Inkomen: 
● Wanneer denkt men met de participatie pleinen te kunnen starten?

Beantwoording college:

In het recente verleden heeft het Werkcentrum Zuid Limburg samen met Sociale Zaken 
Maastricht Heuvelland, werkgeversservicepunt Podium24 en de gemeente Valkenburg 
aan de Geul een Meet and Greet (= participatieplein) met werkgevers uit onze gemeente 
georganiseerd. Deze Meet and Greet werd als positief ervaren. Thans wordt  in nauwe 
samenspraak met het Werkcentrum Zuid Limburg, Sociale Zaken Maastricht Heuvelland , 
werkgeversservicepunt Podium24 naar een eventueel vervolg van deze Meet and Greet 
gekeken.

Pag. 16: Armoedebeleid: 
● Op basis van welke nieuwe ontwikkelingen/inzichten zal het armoedebeleidsplan 

geactualiseerd en bijgesteld worden?
● Hoeveel procent van de bij de gemeente bekende doelgroep heeft in 2021 gebruik gemaakt 

van de inkomensondersteunende maatregelen?

Beantwoording college:

Op basis van welke nieuwe ontwikkelingen/inzichten zal het armoedebeleidsplan 
geactualiseerd en bijgesteld worden?

Schulden en armoede zijn problemen voor een groeiende groep mensen in Nederland. De 
coronacrisis, de stijgende energieprijzen en de toenemende inflatie zorgt ervoor dat 
mensen sneller in de financiële problemen kunnen geraken. Dit zal waarschijnlijk tot 
meer hulpvragen leiden. Het is daarom zaak rekening te houden met extra investeringen 
in de financiële hulpverlening en het tijdig opsporen van mensen met (corona)schulden 
door middel van vroegsignalering. Het is belangrijk om zo vroeg mogelijk op 
outreachende wijze mensen met betalingsachterstanden te benaderen om te voorkomen 
dat deze achterstanden uitgroeien tot problematische schulden. 

Hoeveel procent van de bij de gemeente bekende doelgroep heeft in 2021 gebruik 
gemaakt van de inkomensondersteunende maatregelen?

Van de bij de gemeente/Sociale Zaken Maastricht Heuvelland bekende doelgroep 100%. 
Wij kennen ze immers alleen als ze gebruik maken van een inkomensondersteunende 
regeling.

Pag. 16: Wet inburgering.“De gemeente gaat hierop regie voeren waarbij elke inburgeraar een 
persoonlijk plan inburgering en participatie krijgt. De vijf principes die wij hierbij willen hanteren zijn 
tijdige start, snelheid traject, maatwerk, dualiteit en kwaliteit.” 

● Wat wordt bedoeld met dualiteit in deze context? 
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Beantwoording college:

In deze context staat dualiteit voor het gelijktijdig starten met de inburgering, maar ook 
met de ‘normale gang van leven’. Het gaat om het leren van de taal in combinatie met 
participatie op de arbeidsmarkt en in de samenleving.

Pag.18: Bestrijding eenzaamheid; “Uit de Gezondheidsmonitor 2016 (GGD, CBS en RIVM) blijkt 
dat 43% van de volwassen bevolking het gevoel van eenzaamheid ervaart. Bij 10% is sprake van 
sterke eenzaamheid. Naarmate de leeftijd hoger wordt, zien we gevoelens van eenzaamheid 
toenemen.” Deze statistieken zijn van het jaar 2016. In de tussentijd is veel gebeurd. 

● Zijn er recentere statistieken beschikbaar? 
● In de media is regelmatig te lezen dat er ook veel eenzaamheid onder jeugd is, zijn deze 

cijfers uit Valkenburg aan de Geul bekend?
● Op welke leeftijdsgroepen richt de aanpak eenzaamheid in Valkenburg aan de Geul zoals 

de beweegmakelaar zich? 

Beantwoording college:

De GGD Zuid-Limburg houdt een gezondheidsatlas bij. Hierin worden verschillende cijfers 
over eenzaamheid bijgehouden. Wij verwijzen u dan ook naar Gezondheidsatlas Zuid-
Limburg (gezondheidsatlaszl.nl) voor de gevraagde informatie over jeugd en volwassenen 
en meer achtergrond. De aanpak eenzaamheid in Valkenburg aan de Geul richt zich op de 
doelgroep 18+. 

Pag. 18: Beweegmakelaar: Er staat dat een tegen eenzaamheid een belangrijk project is en dat de 
beweegmakelaar een belangrijke rol speelt hierin. 

● Tussen de laatste presentatie op 27 september 2021 en de start van de beweegmakelaar in 
de opvang van Oekraïense vluchtelingen vanaf april 2022 (uit RIB 17 juni 2022): Wat is er 
gebeurt tot april 2022? 

● Zijn er lopende trajecten die noodgedwongen gestopt zijn of is er een wachtlijst aan het 
ontstaan nu? 

● Er wordt gesproken over een nieuwe beweegmakelaar. Op 27 september 2021 is ons juist 
uitgebreid uitgelegd dat het tijd kost om de gemeente en haar aanbod te leren kennen en 
relaties aan te gaan, waarom wordt er niet een coördinator vluchtelingenopvang 
aangenomen zodat de bestaande beweegmakelaar zijn werk kan voortzetten om zo geen 
tijd te verliezen? 

Beantwoording college:

• De beweegmakelaar heeft in die periode gewoon zijn werk gedaan, dat wil zeggen 
ondersteuning geboden aan cliënten die waren doorverwezen door de 
hulpverlening en het onderhouden van het netwerk. 

• Er zijn geen trajecten gestopt. Er is ook geen wachtlijst. Inwoners die 
ondersteuning nodig hebben worden nu geholpen door de reguliere hulpverlening.

• De uitvoering van de taken van de beweegmakelaar is tijdelijk on hold gezet als 
gevolg van spoedwerkzaamheden die voortvloeiden uit de Oekraïne crisis. 
Inmiddels is besloten dat er weer invulling wordt gegeven aan de functie van de 
beweegmakelaar, waarbij verschillende opties worden bekeken, zo ook het 
aanstellen van een nieuwe coördinator vluchtelingenopvang. 

https://www.gezondheidsatlaszl.nl/
https://www.gezondheidsatlaszl.nl/
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Pag. 18: Lokale Inclusie Agenda. “Niet alle voorzieningen in de gemeente hoeven direct 
toegankelijk te zijn. Het gaat om een geleidelijke verbetering.”

● Aan de hand van welke criteria wordt bepaald welke voorzieningen als eerst verbeterd gaan 
worden? 

Beantwoording college:

Gemeentelijke gebouwen en maatschappelijke voorzieningen hebben voorrang.

Pag. 18: Integraal huisvestingsplan onderwijs. “Bij het opstellen van deze prognose kon nog geen 
rekening gehouden worden met de wijziging in leerlingenstromen ten gevolge van de sluiting van 
de basisscholen Schin op Geul en Houthem.”

● Wel met de sluiting van de school in Vilt? 

Beantwoording college:

Het is juist dat er is bij het opstellen van de prognose geen rekening is gehouden met de 
wijziging in leerlingenstromen ten gevolge van de sluiting van de school in Vilt. Onze 
excuses voor deze omissie.

Pag 21/22: Sport Ambities fittere inwoners: 
● Wat is er ondernomen om inwoners met een kleine beurs deel te laten nemen aan sport en 

beweging? 

Beantwoording college:

In de sportnota Valkenburg aan de Geul Beweegt! wordt benoemd dat de gemeente een 
declaratieregeling maatschappelijke participatie heeft, als onderdeel van de bijzondere 
bijstand. De declaratieregeling maatschappelijke participatie biedt een financiële 
tegemoetkoming voor de kosten van (schoolgaande) kinderen, kosten van sport, cultuur en 
andere vormen van maatschappelijke participatie. De declaratieregeling is een open eind 
regeling. Dit betekent dat goedgekeurde aanvragen worden vergoed (er is geen budgettair 
plafond). De gemeente vindt het belangrijk dat iedereen kan meedoen en stimuleert het 
gebruik van deze participatieregeling. Naast de declaratieregeling werkt de gemeente samen 
met het Jeugdfonds Sport Limburg & Jeugdfonds Cultuur Limburg. Het Jeugdfonds Sport 
Limburg vergoedt de sportcontributie en het lesgeld of sportmateriaal voor kinderen die 
opgroeien in een gezin waar niet genoeg geld is om mee te kunnen doen aan sportactiviteiten. 
In het nieuwe coalitieakkoord wordt aanvullend hierop gesproken over het uitvoeren van een 
onderzoek naar een volwassenen fonds sport en cultuur.

Pag. 22: Cultuur:
● Waarom is er geen sprake van een aparte beleidsnota cultuur terwijl cultuur wel een 

nadrukkelijke plek in het gemeentelijk beleid krijgt.

Beantwoording college:

Met deze passage wordt bedoeld dat aandacht voor cultuur in gemeentelijk beleid steeds 
nadrukkelijker wenselijk is. In het coalitieakkoord heeft dat ook nadrukkelijk een positie 
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gekregen. Vertaling naar wat daarvoor vervolgstappen zijn, wat daarvoor nodig is en 
wanneer dat kan gebeuren dient nog plaats te vinden.

Pag 23: Jeugdgemeenteraad: Er wordt gesuggereerd dat het niet van de grond gekomen is door 
de scholen. 

● Waarom hangt dit af van de scholen, een jeugdgemeenteraad is toch breder dan dat? 
● Wat is eigenlijk de beoogde leeftijdsgroep? 
● Hoe komen kinderen erbij die niet in de gemeente op school zitten als het daaraan 

gekoppeld wordt? 

Beantwoording college:
Scholen zijn belangrijk bij het oprichten van een jeugdgemeenteraad aangezien dit een 
educatief karakter heeft en scholen toch de belangrijkste vindplaats zijn voor jeugdigen. 
Wij hebben naar aanleiding van gebrek aan prioriteit  bij de scholen tijdens Corona 
besloten geen werk te maken van de jeugdgemeenteraad. Aangezien er geen capaciteit 
beschikbaar is hiervoor en dit niet als speerpunt benoemd wordt in het nieuwe 
coalitieakkoord, wordt het instellen van de jeugdgemeenteraad ook nu niet verder 
opgepakt.

Pag 23: Preventief jeugdbeleid. Er is ooit uitgelegd waarom wij relatief veel zware jeugdhulp 
hebben. Dit had onder andere te maken met dat er veelal geen lichte hulp voorhanden is. 

● Klopt dat? 
● Zou dit nu met de preventieve aanpak van investeren aan de voorkant met coaches niet 

moeten veranderen? Zo ja, wanneer zouden we dat kunnen gaan merken? 

Beantwoording college:
Vroegtijdig de juiste hulp inzetten, kan zwaardere problemen later voorkomen. Hierbij 
ligt de nadruk op het woord ‘kan’, want dit is niet per definitie zo te zeggen. De oorzaken 
van zwaardere jeugdhulp zijn vaak erg complex. Bijna altijd liggen de problemen in 
meerdere domeinen dan enkel de jeugdhulp, denk bijvoorbeeld aan armoede (stress in 
een gezin) en ggz problematiek van ouders. 
De inzet van gezins- en jongerencoaches heeft tot doel een terugloop van de 
jeugdhulptrajecten begeleiding. Zoals destijds ook uitgelegd in de raadsnota. Dit zijn lage 
begeleidingstrajecten, hiervan zou het effect relatief snel zichtbaar moeten zijn.  
Daarnaast was het doel om de steeds groter wordende instroom te verminderen/ af te 
zwakken door vroegtijdig hulp en ondersteuning te bieden. Dit gebeurt momenteel vooral 
op andere domeinen dan de jeugdzorg (armoede, volwassenen ggz, veiligheid, 
echtscheidingsproblematiek enz). Om zo te komen tot een stabiel, veilig en sterk 
opvoedklimaat voor het kind, want een gebrek aan een dergelijk klimaat is de grootste 
voorspeller van jeugdzorg. Of dit ook invloed heeft op de zwaardere jeugdzorg, kan niet 
met zekerheid en pas veel later gesteld worden.

Pag. 24 en 25: De verschillen tussen begroot, bijgesteld en gerealiseerd zijn soms erg groot. Voor 
een deel te verklaren door open eind regelingen en voor een deel bekend zoals 
onderwijshuisvesting. 

● Hoe komt het dat bijvoorbeeld de wijkteams zoveel gekost hebben en onderwijsbeleid 
zoveel minder?

● En zijn de kosten van bijvoorbeeld maatwerkdienstverlening 18- en geëscaleerde zorg 18- 
beter in te schatten met de kennis over afgelopen jaren? 
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Beantwoording college:
De onderschrijding op onderwijsbeleid wordt primair veroorzaakt door lagere kosten 
voor leerlingvervoer (gevolg covid), lagere uitvoeringskosten leerplicht en lagere kosten 
voor taalstimulering/logopedie. 

Taakveld wijkteams omvat enerzijds jeugdbeleid en -innovatie maar het overgrote deel 
betreft de uitvoeringskosten voor de Wmo, Jeugdwet en Participatiewet door Maastricht. 
De stijging tussen de primaire en gewijzigde begroting wordt hierbij voornamelijk 
veroorzaakt binnen jeugdbeleid als gevolg van het raadsbesluit betreffende de 
(preventieve) inzet van gezins-& jongerencoaching en jeugd- & jongerenwerk. Zowel bij 
de posten voor jeugdbeleid/innovatie als de uitvoeringskosten voor de verschillende 
wetten laten hierbij een onderschrijding ten opzichte van de (gewijzigde) begroting zien. 

De kosten voor maatwerkdienstverlening 18- en geëscaleerde zorg 18- blijven lastig om in 
te schatten, helaas is de realisatie over de voorgaande jaren niet altijd een goede 
voorspeller. Een relatief kleine gemeente als Valkenburg aan de Geul is daarnaast zeer 
gevoelig voor (dure) incidenten aangezien deze snel eruit springen.  
De kostenstijging in 2021 heeft vooral plaatsgevonden bij de relatief dure zorgvormen: 
verblijf, jeugdzorg+, jeugdbescherming en jeugdreclassering en het landelijk transitie 
arrangement. De trend voor deze zorgvormen wijkt daarnaast sterk af van de 
ontwikkeling over de voorgaande jaren. Een groot deel van de jeugdigen voor deze 
zorgproducten wordt echter niet doorverwezen/opgelegd vanuit de gemeente maar door 
andere wettelijke verwijzers (huisarts, jeugdarts, medisch specialist, gecertificeerde 
instelling, rechter/raad) waarbij de gemeente achteraf pas de kostenontwikkeling in het 
zicht krijgt en daarmee trendwijzigingen lastig kan voorspellen. In 2021 is daarnaast een 
gezin verhuisd naar gemeente Valkenburg aan de Geul met een zware 
ondersteuningsbehoefte, dit komt niet vaak voor maar de daar bijbehorende kosten 
verhuizen daarmee ook naar gemeente Valkenburg aan de Geul.

1.4 Programma Ruimtelijk Domein

Pag. 27: “Daarnaast wordt er werk gemaakt van het opstellen van actueel grondbeleid.”
● Wat wordt hieronder verstaan?
● Hoe gaat de raad hierbij betrokken worden? 
● Wanneer kunnen we dit beleidsstuk verwachten? 

Beantwoording college:

- wat wordt verstaan onder actueel grondbeleid? De gemeente Valkenburg aan de Geul 
kent vooralsnog geen grondbeleid, noch een grondprijsbeleid. Gelet op de ontwikkelingen 
in wet- en regelgeving en rechtspraak is nut en noodzaak hier alsnog actief werk van te 
maken direct aanwezig (vgl. de aanstaande komst van de Omgevingswet). Door nu te 
acteren op de voorgestane grootschalige wijzigingen in regelgeving kan de actualiteit 
direct plaats krijgen in dit beleid. 
- Op welke wijze wordt de raad betrokken? De gemeenteraad krijgt hierin een 
nadrukkelijk rol, daar het opstellen van dit beleid tot het maken van structurele keuzes 
noodzaakt. De raad zal derhalve actief worden betrokken.
- Het grondbeleid is veelomvattend en het opzetten hiervan zal tijd vergen. Niettemin en 
mede gelet op de noodzaak vanuit verwante wet- en regelgeving zal dit prioriteit moeten 
krijgen. Naar verwachting zal het proces in de tweede helft van 2022 starten.
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Pag. 27:  Parkeerbeleidsplan. 
● Wanneer wordt dit aan de raad voorgelegd?

Beantwoording college:

We verwachten het parkeerbeleidsplan in het eerste kwartaal van 2023 aan uw raad ter 
besluitvorming te kunnen voorleggen.

Pag. 29: Duurzaamheid. “Ook hebben alle woningscans plaatsgevonden. De bijbehorende 
workshop vindt in 2022 plaats.”

● Welke workshop wordt hiermee bedoeld? 
● Voor wie en wanneer gaat dit plaatsvinden? 

Beantwoording college:

Dubbel Duurzaam (de organisatie die de woningscans heeft uitgevoerd) heeft een 
workshop georganiseerd voor de 30 huishoudens binnen onze gemeente die een gratis 
woningscan gewonnen hadden. Hier zijn ervaringen gedeeld, tips gegeven voor 
vervolgstappen en eventuele resterende vragen beantwoord. Deze bijeenkomst heeft op 
14 april jongstleden plaatsgevonden.

Pag. 29: Duurzaamheid. Wij missen hier een gedeelte over de Sustainable Development Goals. 
Wij zijn een Global Goals gemeente en er zou gewerkt gaan worden aan het verwerken van de 
SDG’s in beleid. 

● Is dit niet gebeurd? Graag uitleg en toelichting.

Beantwoording college:

De SDG’s worden verankerd in de omgevingsvisie. Hiervoor heeft de raad reeds een 
bouwstenennotitie vastgesteld. De vaststelling van de omgevingsvisie moet plaats vinden 
alvorens de SDG’s definitief verankerd zijn in het gemeentelijk beleid.

Pag. 30: Groenbeleidsplan. In correspondentie is gedeeld dat er in september een terugkoppeling 
zal zijn met de deelnemers van de inloopsessies over dit groenbeleidsplan. Er zou ook nog een 
aparte sessie met de raad komen hierover voordat het in de commissie behandeld zal gaan 
worden. 

● Klopt dit? Indien nee, welke stappen zullen er nog doorlopen moeten worden eer het 
groenbeleidsplan vastgesteld kan worden?  

● Is de vaststelling in het najaar van 2022 nog steeds haalbaar? 

Beantwoording college:

In september 2022 is het concept Groenbeleidsplan gereed. We gaan dan een sessie met 
de betrokken professionele stakeholders en sessies met de inwoners organiseren om het 
concept te delen en feedback op te halen. Hier komt een uitnodiging voor zodat alle 
inwoners kunnen deelnemen. Voor de commissie en de raad wordt de bestaande 
bestuurlijke lijn gevolgd en wordt in overleg met de wethouder en het presidium 
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maatwerk verricht. Nadat het concept Groenbeleidsplan gedeeld is met de stakeholders, 
inwoners en raad, wordt de opgehaalde feedback verwerkt tot een definitief 
Groenbeleidsplan. Vaststelling in 2022 is in principe nog haalbaar, we koersen nu op de 
raadsvergadering van 12 december 2022. Mocht blijken dat om wat voor reden dan ook 
gedurende het proces de planning aangepast moet worden, dan wordt u hierover 
geïnformeerd.

Pag. 30. Croix de Bourgogne. Begin 2022 zou hier duidelijkheid over zijn. 
● Wanneer kunnen wij de beloofde informatie en presentatie verwachten? 

Beantwoording college:

De gewijzigde vergunningaanvraag is nog steeds in behandeling. Nadat duidelijk is of de 
gewijzigde aanvraag ook vergunbaar is maken wij met de ontwikkelaar afspraken over 
het vervolg en vragen wij deze ook om e.e.a. te presenteren.

Pag. 31: Villa Via Nova. Er wordt door de ontwikkelaar gewerkt aan een gewijzigd voorstel dat 
begin 2022 verder met de gemeente wordt besproken.

● Wat is de huidige stand van zaken? 
● Is een gewijzigd voorstel inmiddels ingediend door de ontwikkelaar?

Beantwoording college:

Er is nog geen gewijzigd voorstel ontvangen.

Pag. 31: Ignatiusvallei. 
● Is er al zicht op nieuwe ontwikkelingen in het complex Ignatiusvallei?
● Hoe lang wordt de wegrenovatie van de Emmaberg nog gekoppeld aan de overname van 

dit complex daar dit een vertragend effect heeft? 

Beantwoording college:

Onlangs heeft er via een daartoe gespecialiseerde partij een (openbare) 
verkoopprocedure plaatsgevonden. Wij zijn in afwachting van een reactie van de eigenaar 
of dit tot een concreet resultaat heeft geleid.

De wegrenovatie van de Emmaberg is niet hard gekoppeld aan de overname van het 
complex, wel was er in een eerdere variant een grotere noodzaak tot wegreconstructie en 
nieuwe aansluitingen waardoor een gecombineerde aanpak wenselijk was.

Pag. 32: Natuurontwikkeling Ingendael: 
● Komt er een voorstel naar de raad? 

Beantwoording college:

Indien de uitvoering kan plaatsvinden binnen de reeds gestelde kaders door de Raad zal 
dit niet ter besluitvorming terugkeren naar uw Raad.
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Pag. 33: Transformatie wonen vastgoed schoollocatie Bosschstraat in voorbereiding. 
● Graag een stand van zaken.

Beantwoording college:

De locatie Bosstraat is een locatie met verschillende uitdagingen, waardoor de 
ontwikkelmogelijkheden worden beperkt (toegankelijkheid en nabijheid spoor in het 
bijzonder). Niettemin wordt binnen de (juridische) mogelijkheden gekeken naar een 
invulling van het terrein. Hierbij wordt niet enkel gekeken naar woningbouw 
(verschillende scenario's) maar ook andere toepassingen van gronden of opstallen.

Pag. 34: Tabel Beleidsindicatoren. 4.4 Nieuw gebouwde woningen aantal per 1.000 woningen is 
voor Valkenburg 3,4. Tov Nederland (8,9) is dat erg laag. 

● Hoe kan het zo zijn dat er in andere gemeenten 2x zoveel woningen zijn gebouwd tov 
Valkenburg?  

Beantwoording college:

Binnen onze gemeente zijn nog maar weinig uitbreidingsmogelijkheden voor nieuwbouw 
i.r.t. andere gemeenten.

1.6 Overhead, Vennootschapsbelasting en Onvoorzien

Pag 36: Beleidsindicatoren: 
● Waarom ontbreken bij de beleidsindicatoren de cijfers uit Nederland ter vergelijking? 
● Zijn die wel beschikbaar?

Beantwoording college:

Deze beleidsindicatoren zijn niet landelijk beschikbaar. Overigens heeft Berenschot 
vergelijkende cijfers over deze onderwerpen wel meegenomen in de benchmark die mede 
ten grondslag ligt aan het rapport over de organisatiescan.

Pag. 40: Hondenbelasting:
● Graag krijgen wij een verantwoording waarvoor dit bedrag van 92.000 euro gebruikt is? 

Beantwoording college:

De opbrengsten van de hondenbelasting zijn onderdeel van de algemene middelen van de 
gemeente. Daarnaast is er sprake van uitgaven voor voorzieningen zoals honden-
uitlaatplaatsen en andere voorzieningen voor honden(-bezitters). Hoewel er wel een 
indirecte koppeling te maken is tussen deze twee onderdelen is er geen sprake van een 
directe relatie.
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Vragen bij Raadsnota kadernota 2022:

Pag. 3: Er staat “De veranderende inzichten in de toekomst van de Polfermolen vragen om een 
financieel technische wijziging van de afschrijvingslasten.” 

● Welke veranderende inzichten worden hiermee bedoeld? 
● Wat zijn de voordelen om de jaarlijkse afschrijvingslasten van de Polfermolen (te weten € 

450.795) niet meer uit de voorziening Polfermolen te onttrekken maar uit de reserve 
dekking kapitaallasten?

Beantwoording college:

Met de veranderende inzichten worden de afspraken uit het coalitieakkoord 2022-2026 
“Valkenburg aan de Geul veert op” bedoelt.

Met betrekking tot de voordelen volgt de beantwoording cf. en vergelijkbare vraag van het 
CDA:

Voor een voorziening gelden andere eisen en verslaggevingsvoorschriften dan voor een 
reserve. Omdat de verwachtingen over de toekomst van de Polfermolen ten tijde van de 
vorming van de voorziening (in 2017 en 2018) niet meer overeenkomen met de richting 
die nu is ingezet (in het coalitieakkoord 2022) lopen we het risico dat de grondslag voor 
de voorziening, voor het gedeelte van de boekwaarde van het pand, ontbreekt. Dit zou tot 
gevolg kunnen hebben dat wij de voorziening voor dit gedeelte moeten laten vrijvallen of 
dat de accountant ons vraagt om een dergelijke aanpassing te doen (in de jaarrekening 
2022 c.q. bij de uitvoering van deze controle in mei 2023). Om dit risico te verkleinen is 
dit voorstel nu in de kadernota 2022 opgenomen.

Pag. 6: Er wordt jaarlijks 100.000 euro uitgetrokken voor verkeersveiligheid.
● Kunnen jullie voorbeelden noemen van verkeersveiligheidsprojecten of zijn er al concrete 

projecten hiervoor bekend?

Beantwoording college:

We verwijzen hiervoor naar de PM posten opgenomen in het uitvoeringsprogramma van 
het mobiliteitsplan. Binnenkort wordt op basis van de risicoanalyse een 
prioriteringsvoorstel gemaakt van locaties en maatregelen. Op basis hiervan wordt ook 
een subsidieaanvraag ingediend in het kader van het strategisch plan verkeersveiligheid.


